

KERATAN AKHBAR-AKHBAR TEMPATAN
TARIKH: 19 APRIL 2015 (AHAD)

Bil	Tajuk	Akhbar
1	TPM Biotech dan usahawan pameran produk sempena Bio-Borneo 2015	Bernamea.com
2	Jamaludin Jarjis tokoh belakang tabir	Mingguan Malaysia
3	Sutra Haruman kehidupan anda	Mingguan Malaysia



TPM Biotech Dan Usahawan Pamer Produk Sempena Bio-Borneo 2015

KOTA KINABALU, 19 April (Bernama) -- TPM Biotech Sdn Bhd (TPM Biotech) bersama-sama empat syarikat usahawan akan mempamerkan rangkaian perkhidmatan dan produk mereka sempena pameran Bio-Borneo 2015 pada 20-21 April.

Empat syarikat yang mengambil bahagian di bawah panji-panji TPM Biotech ialah syarikat berpangkalan di Sabah, Tradewin Global Energy (M) Sdn Bhd dan Nusayba Sdn Bhd bersama-sama Kurnia Abadi Enterprise dengan Dyom Herbs Sdn Bhd dari Perlis.

Ketua Pegawai Eksekutif TPM Biotech Ahmad Husni Johari berkata penyertaan TPM Biotech dalam ekspo itu untuk menggalakkan dan memperkasa usahawan bio, terutama di peringkat akar umbi, mengenai peluang perniagaan besar, yang bioteknologi tawarkan.

Beliau berkata tumbuh-tumbuhan biodiversiti yang banyak, herba dan produk semula jadi yang lain, menjadikan Malaysia terutama di Sabah dan Sarawak, syurga mempercepatkan pertumbuhan industri bioteknologi di Malaysia.

"Memandangkan bidang bioteknologi adalah sektor yang mampan dan menguntungkan, TPM Biotech mempunyai peranan penting dalam pembangunan sosioekonomi dalam kalangan penduduk luar bandar untuk menjana kekayaan melalui sains, teknologi dan inovasi.

"Atas alasan ini, kami berharap dapat mendidik, meningkatkan kesedaran awam dan membantu rakyat Sabah mengenai peluang yang luas yang masih belum lagi diterokai dalam bidang bioteknologi," kata Husni dalam kenyataan kepada Bernama di sini Ahad.

Menteri Sains, Teknologi dan Inovasi (MOSTI) Datuk Dr Ewon Ebin dan Timbalan Ketua Menteri Sabah Datuk Seri Panglima Yahya Hussin akan merasmikan pameran dua hari anjuran MOSTI dan Pihak Berkuasa Pembangunan Ekonomi dan Pelaburan Sabah (SEDIA) di Magellan Sutura, Sutura Harbour di sini.

Sementara itu, Husni berkata ekspo itu juga akan mempamerkan teh kayu manis yang baru dibangunkan dan minyak pati oleh TPM Biotech untuk usahawan Keningau Datuk Justin Guka daripada Tradewin Global Energy.

Beliau menambah Nusayba akan mempamerkan produk koko dan serbuk teh, Dyom Herbs akan mengetengahkan jus buah-buahan manakala Kurnia Abadi akan menunjukkan Altea, produk teh gaharu yang dihasilkan di TPM Biotech Raub.

KERATAN AKHBAR TEMPATAN MINGGUAN MALAYSIA (RENCANA) : MUKA SURAT 9 TARIKH: 19 APRIL 2015 (AHAD)

AMIZUL TUNIZAR
AHMAD TERMIZI



Jamaludin Jarjis tokoh belakang tabir

INTELEKTUAL, komited dan baik hati. Tiga perkataan itu menyimpulkan karakter bekas Penasihat Khas Perdana Menteri, Tan Sri Dr. Jamaludin Jarjis dari sudut pandangan mereka yang pernah mengenali rapat dan bekerja bersamanya sebelum beliau terkorban dalam nahas helikopter di Kampung Sungai Pening, Semenyih, Selangor pada tanggal 4 April lalu.

Sumbangan bekas Ahli Parlimen Rompin itu kepada negara amat besar sehingga Perdana Menteri, Datuk Seri Najib Tun Razak amat sedih dengan apa yang berlaku dan menyifatkan kehilangan Allahyarham sebagai satu tragedi besar.

Menurut Setiausaha Akhbar Perdana Menteri, Datuk Tengku Sariffuddin Tengku Ahmad, Jamaludin seorang yang amat komited dengan kerjanya dan akan buat sehabis-habis baik untuk mencapai apa yang beliau mahu buat.

Katanya, Allahyarham juga suka menolong orang dan selalu ke hadapan jika ada masalah bagi membantu menyelesaikannya. "Malam sebelum kejadian itu, saya dan Tan Sri makan malam dengan orang UMNO Bahagian di Pekan, Pahang. Semasa pemasangan khemah untuk jamuan itu, lampu beberapa kali padam dan menyala semula.

"Dengan latar belakang dalam bidang kejuruteraan elektrik, Tan Sri menjadi juruelektrik tengok apa masalah. Dia kemudian meminta pekerja di situ mencabut wayar kipas bagi mengelak berlaku *power trip*," katanya.

Diiktiraf Amerika

Tengku Sariffuddin yang banyak mengenali Jamaludin kerana sama-sama bekerja di Jabatan Perdana

Menteri berkata, kehilangan Jamaludin amat dirasai kerana Allahyarham banyak melakukan kerja penting di belakang tabir termasuk dalam memperluaskan hubungan diplomatik, politik dan strategik antara Malaysia dan Amerika Syarikat (AS).

"Sebab itu, apabila beliau meninggal dunia, banyak rakaman takziah dan penghargaan diberikan oleh pihak AS termasuk oleh Setiausaha Negeranya, John Kerry dan Majlis Perniagaan Amerika Syarikat-ASEAN (USABC). Malah, Kedutaan Amerika di Malaysia mengibarkan bendera separuh tiang sebagai memperingati Allahyarham.

"Mereka akui peranan Tan Sri di belakang tabir banyak menyumbang kepada hubungan kedua-dua buah negara. Tan Sri sebenarnya banyak memberikan sumbangan dari segi perkara yang tidak dihebahkan oleh media tetapi ia menyumbang kepada kejayaan perancangan dan program," ujarnya.

Sementara itu, Ketua Pegawai Eksekutif Perbadanan PRIMA, Datuk Abdul Mutalib Alias masih terasa kehilangan Jamaludin sehingga hari ini kerana sudah menganggap bekas Pengerusi perbadanan itu sebagai mentor dan abang kandungannya sendiri.

Beliau yang bekerja bersama Jamaludin sejak Allahyarham di Kementerian Kewangan pada 2002, menyifatkan bekas Menteri Kewangan II itu sebagai seorang yang cerdik dan mempunyai pemahaman serta boleh membuat analisis mendalam terhadap isu-isu semasa yang memberi kesan kepada rakyat.

"Kita nampak di permukaan sahaja tetapi arwah pergi lebih mendalam untuk faham isu-isu begini. Arwah juga seorang yang kalau sudah faham sesuatu isu,

beliau akan ghairah dengan perkara itu dan akan buat sampai berjaya untuk kebaikan rakyat.

Sumber rujukan

"Sebagai individu, arwah seorang lelaki yang bijak. Sebagai bos, saya melihat beliau sebagai mentor. Saya banyak belajar daripada cara pemikirannya yang berstruktur. Sebagai seorang yang mempunyai doktor falsafah dalam bidang Kejuruteraan Elektrik, apabila menganalisis isu, arwah tengok secara berstruktur," katanya.

Menurut Abdul Mutalib, sebagai seorang rakan, beliau amat senang apabila mengadakan perbincangan intelektual dengan Jamaludin kerana Allahyarham sentiasa memberikan peluang kepadanya untuk mengutarakan idea, walaupun tidak semestinya pandangan itu diterima.

"Semua staf PRIMA merindui beliau. Arwah ini ibarat, kalau kita ada isu yang tidak boleh selesai, kita cari beliau dan arwah akan beri kita jalan atau cara menyelesaikan masalah. Beliau adalah sumber rujukan kepada kami semua.

"Satu lagi perangai arwah adalah kalau beliau terfikir atau teringat sesuatu benda penting atau masalah di tengah malam atau dalam kereta, arwah tidak akan catat dalam buku nota atau tunggu esok, sebaliknya beliau akan terus hubungi pegawai untuk melihat isu tersebut," tambah beliau.

Katanya, Allahyarham juga seorang yang amat sensitif terhadap orang susah dan tidak pernah menolak jika orang meminta bantuan daripada beliau.

"Saya pernah tengok dengan mata saya sendiri arwah ini banyak bantu orang susah, buat kerja kebajikan dan hal-hal Islamiah terutamanya dakwah. Kalau orang minta bantuan, saya tidak pernah tengok beliau kata tidak," ujarnya.

Kejadian yang menimpa

Jamaludin turut memberikan kejutan besar kepada angkasawan pertama negara, Datuk Dr. Sheikh Muszaphar Shukor Sheikh Mustapha kerana Allahyarham selaku Menteri Sains, Teknologi

dan Inovasi pada masa itu bertanggungjawab menayakan program Angkasawan Negara dengan kerjasama Rusia.

Kata Sheikh Muszaphar, walaupun tidak mengenali Jamaludin secara rapat, Allahyarham tiga kali datang melihat beliau menjalani latihan di Pusat Latihan Kosmonaut Gagah di Star City, Moscow, Rusia bagi memastikan segala-galanya berjalan lancar sebelum berlepas ke Stesen Angkasa Antarabangsa (ISS).

"Tan Sri sering memastikan saya sentiasa menjaga kesihatan dan berpesan kepada saya supaya melakukan yang terbaik untuk negara apabila pergi ke angkasa. Saya lihat Tan Sri seorang yang berjiwa besar, periang dan mempunyai visi besar dan tahu apa yang beliau hendak buat. Beliau seorang yang sentiasa berfikir," katanya.

Menurut Sheikh Muszaphar, selepas kembali dari angkasa, beliau beberapa kali pernah mengikut Jamaludin berjumpa dengan penduduk Rompin dan melihat Allahyarham menjaga kawasannya dengan baik sehingga amat disenangi rakyat.

Katanya, kali terakhir beliau bertemu dengan Allahyarham ialah dalam satu majlis perkahwinan di Pahang dua bulan lalu dan dalam pertemuan itu, Jamaludin meminta beliau supaya meneruskan usahanya menggalakkan golongan belia menjadi angkasawan.

"Tan Sri ada minta saya buat buku meja kopi (*coffee-table*) tentang kisah penjelajahan saya ke angkasa dari awal hingga akhir dengan gambar yang belum pernah disiarkan sebelum ini. Buku ini sudah siap minggu lepas tetapi saya terkilan kerana Tan Sri tidak sempat melihatnya," ujarnya.



